
Vlasta Brokůfková: Voda se nám převalila přes práh
Jezvé - „Naposledy si pamatuji takovou povodeň v roce 1983, to jsme na těch loukách tady kolem lávky jezdili na 
člunech,“ podotkl v Jezvé jeden z místních starousedlíků, který s holínkami na nohu a holí v ruce procházel kolem 
zatopeného domu Bokůfkových. 
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S přívalem vody bojovali také v obci Jezvé.
Autor: Deník/Tomáš Mařas

Během sobotního odpoledne se zvedala hladina Ploučnice, ale hodně starostí místním udělal i Valdecký potok. Lidé, kteří bydlí v okolí toku, 
prodělali krušné chvilky s tímto potokem, který se občas vylije z břehů, už dříve. Takovou záplavu, jakou zažili během soboty, však pamatuje 
jen málokdo.

Všechny články k povodním najdete v pravém sloupci 

„Silnice tady kolem domu je jako koryto řeky, vede veškerou vylitou vodu k nám do baráku,“ posteskla si Vlasta Bokůfková, která s rodinou 
odnášela nábytek z přízemí do prvního patra.

Zatím po přízemí rodinného domku chodila bosa a pečlivě sledovala práh u vstupních dveří, pod kterým už pomalu protékala voda. I když 
hasiči dali kolem pytle s pískem, obyvatelé odčerpávali vodu z garáže. Voda zaplavila i zahradu a k domu se dalo dostat, jen brouzdáním po 
kolena ve vodě.

Živel obtékal stavení a obyvatelé uvnitř spěchali s vynášením nábytku a cenností do vyšších pater. Kolem třetí odpoledne už byli v jednom 
kole. „Pokud se k potoku přidá Ploučnice, pak se máme na co těšit. Už teď nám voda teče pod prahem do domu,“ upozornila Vlasta 
Bokůfková.

Nikdo z přítomných nezůstal na pochybách, že pokud teď urychleně nezačnou přidávat na tempu, mohou se s vybavením v přízemí nadobro 
rozloučit. Nebylo třeba dlouhého vysvětlování, když se voda, která ještě před chvílí protékala pod prahem, se začala pomalu, ale jistě valit přes. 
S omluvou, že se nemohou zdržovat, pokračovali v evakuaci vybavení
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